
Protokół Nr XL/2021 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 30 grudnia 2021 roku 
 

Otwarcia obrad sesji zdalnej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 

Ad. 2 
Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 15 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.  
 
Ad. 3 
Na sekretarza obrad zaproponował radną Bożenę Wójcik – wyraziła zgodę. 
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.  

Ad. 4 
Pan Przewodniczący przedstawił wniosek z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do 
porządku obrad: 

Uchwały w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na Przedszkole Samorządowe w Sędziszowie.  

Pan Przewodniczący: 
Proponuję ten punkt wprowadzić przed wolnymi wnioskami czyli jako  pkt. 14.  
Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 
Głosowanie: 15 głosów ZA. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
7. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2021 – 2032. 
8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
9. Uchwała w sprawie WPF na lata 2022 –  2032. 
10. Podjęcie uchwały budżetowej na rok 2022: 

            – odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
            – odczytanie opinii w sprawie projektu budżetu przedstawionej przez  
               przewodniczącego Komisji Budżetowej, 
            – odczytanie opinii RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu, 
            – dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
            -  głosowanie nad uchwałą budżetową. 

11.  Uchwała w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami  
komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 
12.  Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok.  
13. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej oraz stałych Komisji Rady  
na  2022 rok. 
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na Przedszkole Samorządowe w 
Sędziszowie. 

             15.  Wolne wnioski i dyskusja. 
             16.  Zamknięcie obrad. 

 
Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 
15 głosów ZA, jednogłośnie. 



 

Ad. 5 
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 15 głosów – ZA. 
 
Ad. 6 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu, chciałem się dowiedzieć czy „Palko” współfinansowało? 
Pan Burmistrz: 
Te 33.000 zł to są środki własne Gminy, bo robiliśmy to na własnym terenie jak jest wjazd. Natomiast 
„Palko” ten zakres inwestycji asfaltowania robiło tylko i wyłącznie za własne pieniądze. My tylko 
utwardziliśmy, żeby było bezpiecznie.  
Radny W. Tabor: 
A czy planowane są parkingi wewnątrz? Tiry stoją na poboczach.  
Pan Burmistrz: 
W „Palko” zmienił się zarząd, jest on 2-osobowy z nowym prezesem. Byli niedawno, rozmawialiśmy i 
nie wiem nic na temat parkingów wewnątrz. 
Radny W. Tabor: 
Od strzelnicy zasłaniają drogę. Kiedyś sam interweniowałem, dzwoniłem na policję na wezwania 
mieszkańców. Tam jest tragedia. Tam stoi 20, 30 tirów w kolejce i zajmują nasz pas drogowy. Panie 
Burmistrzu, proszę o zwrócenie się do „Palko” o wybudowanie parkingu.  
Pan Burmistrz: 
Pierwszy, duży krok został przez „Palko” wykonany, poszerzyli drogę na kilka tirów. Mogą wjechać, 
stać i czekać. Na pewno będą obserwować, patrzeć jak to się rozwija i może będą kolejne rzeczy 
wykonywać.  
Radny W. Tabor: 
One stoją już na drodze powiatowej w kierunku „Palko”. 
Pan Burmistrz: 
Ale stoją czy stały? 
Radny W. Tabor: 
Stały.  
Pan Burmistrzu: 
Ja ostatnio nie widziałem. Wy częściej tamtędy przejeżdżacie i jak będą takie sytuacje to proszę je 
zgłaszać. Ja jestem wdzięczny firmie, że poniosła duże nakłady finansowe na swoim terenie i trochę na 
naszym. Wykonali kilka trudnych prac.  
Radny K. Prusek: 
Panie Burmistrzu, wspomniał pan, że 20 zł kosztuje posypywanie paskiem plus sól. Czy to jest za 
kilometr?  
Pan Burmistrz: 
Tak. Tylko to jest kwota szacunkowa. 13 zł netto sam przejazd plus sól i piasek.  
Radny K. Prusek: 
Czy zostały wypracowane procedury kto ma zgłaszać wyjazd, jak posypywać? Później jest to źle 
odbierane przez społeczeństwo, że nie reagujemy, że jest nieposypywane, że radni nic nie reagują. Nie 
chcę dzwonić do p. prezesa w sobotę rano, że jest ślisko. Nie chcę się narzucać. To powinno być z góry 
zrobione.  
Pan Burmistrz: 
Na pewno jest to racja, że każdy z radnych czy sołtysów powinien mieć telefon do prezesa Jarzyńskiego. 
On reaguje i daje plecenia wyjazdów. On za to odpowiada.  
Natomiast nas również obsługuje obwód wodzisławski. Dokładnie to omówiliśmy z dyrektorem 
Zarządu Dróg Powiatowych w Jędrzejowie. Sprzęt mają w Wodzisławiu, ludzie dojeżdżają tam do 
pracy. Jest telefon do obwodu w Wodzisławiu. Podam go w wolnych wnioskach, żeby każdy mógł mieć 



go zapisanego. I nasza jednostka i Zarząd Dróg Powiatowych mówią, że przewidują pogodę. Może nie 
zawsze się to udaje, nie zawsze da się przewidzieć.  
Radny K. Prusek: 
Chodzi o to, żeby później któraś wieś nie została pominięta.  
Pan Burmistrz: 
Powinni sami od siebie tak wykonywać. Bardzo proszę zgłaszać na bieżąco. Do nas, do prezesa 
Jarzyńskiego.  
Radny R. Dębicki: 
Uważam, że to nie jest dobre rozwiązanie zrzucanie trochę winy, odpowiedzialności za stan dróg i za 
przyszłe odśnieżanie na radnych czy sołtysów. Moim zdaniem ten system ma polegać na tym, że to 
ZUK powinien wypracować sobie metodę wobec własnego potencjału pracowniczego. Oczywiście 
doraźne interwencje mogą być, ale to nie może być systemowe rozwiązanie.  
Mam pytanie odnośnie tego Centrum Projektów Polska Cyfrowa i tych 52 oświadczeń członków rodzin 
byłych PGR-ów. Pan wspominał, że 52 oświadczenia zostały złożone. Czy to znaczy, że te 52 
oświadczenia będą rozpatrzone, czy będą jakieś odrzucone? 
Pan Burmistrz: 
To była już weryfikacja. Te 52 zweryfikowane osoby otrzymają pomoc. I oni otrzymają pomoc.  
Radny R. Dębicki: 
Mam jeszcze pytanie odnośnie tego posiedzenia zarządu gminnego, które się odbyło 14 grudnia. Gdzie 
można zobaczyć harmonogram zadań, który ustalił Gminny Zarząd OSP?  
Pan Burmistrz: 
Ustalili harmonogram zebrań strażackich z obsługą. To było podstawowe zadanie. 
Radny R. Dębicki: 
Rozumiem, że jakiś plan pracy? 
Pan Burmistrz: 
Proszę zgłosić się do prezesa Januarego Ejsmonda.  
Radny R. Dębicki: 
Bardzo proszę skierować taką prośbę, żeby ten plan pracy przedstawić Radzie. Myślę, że jakiś plan na 
rozwój tych jednostek mają.  
Pan Burmistrz: 
Panie Radny, Wysoka Rado. Osobowość prawną mają tylko poszczególne jednostki Ochotniczych 
Straży Pożarnych. Zarząd Miejsko-Gminny nie ma osobowości prawnej. Nie ma żadnego władztwa nad 
jednostkami. To jest tylko rola koordynacyjna. 
Radny R. Dębicki: 
Zgodnie ze Statutem Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP, zarząd zarówno gminny  jak i 
powiatowy czy wojewódzki ma uprawnienia bardzo szerokie do wpływania na kierowanie tymi ciałami, 
o których pan wspomina. Może wnioskować o różne rzeczy, przedstawiać plan rozwoju itd. Te wnioski 
mogą być kierowane do związku w Warszawie.  
Pan Burmistrz: 
Nie ma kompetencji do ingerowania, wpływania. Może doradzić, w sytuacjach konfliktowych może być 
rozjemcą. Zarząd Miejsko-Gminny nie ma prawa wtrącać się w bieżącą działalność poszczególnych 
jednostek OSP. 
Radny R. Dębicki: 
Ale Zarząd Gminny jest złożony z poszczególnych jednostek. Oni są po to, żeby reprezentować 
wszystkie jednostki OSP. 
Pan Burmistrz: 
Dobrze, ja poruszę ten temat na kolejnym zarządzie jaki będzie.  
Wice-przewodnicząca A. Konieczna: 
Panie Burmistrzu pozwolę sobie wrócić do śliskości dróg. Na wspólnym posiedzeniu Komisji był 
również poruszany ostro temat odnośnie śliskości i stanu dróg w okresie zimowym. O godz. 18 dostała 
telefon od bardzo zbulwersowanego długoletniego kierowcy ZUK-u p. Jacka G., który zwymyślał mnie. 
To nie  była, rozmowa, żadna dyskusja tylko jego monolog, który składał się w 90% z wulgaryzmów. 
Chodziło o to, że jakaś radna  nie będzie mu mówić jak i co. O 6 rano jest ślisko na mieście, to o której 
ta praca się zaczyna tej piaskarki? Według mnie może być za późno. W takich ekstremalnych warunkach 
piaskarka powinna wyjeżdżać wcześniej. Chyba, że p. Jackowi G. zmieniła się tam funkcja. Jakie on 



miał uprawnienia żeby mnie tak zwyzywać. Mam tą rozmowę nagraną, oczywiście nie całą, bo 
początkowo doznałam dużego szoku. I nie wytaczam żadnych insynuacji, że p. Jacek G. nie wypełnia 
swoich obowiązków. Po prostu takie było moje odebranie sytuacji na drogach. Jestem zbulwersowana, 
że zwykły kierowca jest w stanie zwymyślać radnego o to, że upomina się o bezpieczeństwo i dobry 
stan dróg. To ma służyć ludziom, a nie tylko mnie.  
Pan Burmistrz: 
Szanowni Radni, to że podaję, gdzie trzeba zgłaszać to nie znaczy, że my mamy mieć jako główne 
zajęcie Burmistrza i Radnego. Od tego są służby. Natomiast nie oszukujmy się, najbardziej idealne plany 
teoretyczne, które będą wypracowane, są różne okoliczności. W sytuacjach ekstremalnych proszę nie 
bać się tego, żeby zadzwonić.  
Poleciłem również komórce Zarządzania Kryzysowego, żeby docelowo wypracować jakieś takie 
teoretyczne rozwiązania, żeby się poprawiło, żeby prezes przedstawił zasób ludzki, jak te godziny 
można poukładać jak coś się dzieje. Z informacji, które były przedstawione, że wczoraj przez cały dzień 
było posypywane, bo wiedzieli co się może dziać. Ja przekazuje te informacje, które otrzymałem dzisiaj 
rano od prezesa Jarzyńskiego. W tych miejscach co było wczoraj posypywane, po dzisiejszej kontroli 
prezesa, o 5:30 był już w terenie i sprawdzał, że było nieźle. Dlatego podałem sam Sędziszów, bo my 
jesteśmy noclegownią, ludzie wyjeżdżają z naszej stacji do pracy, codziennie jest to około 2000 osób. I 
tutaj musi być taka szczególna troska, że od godziny 5:00 powinny chodniki być sypane, w 
szczególności w taką pogodę. I na miarę możliwości likwidowana śliskość. Żeby raz przejechać to jest 
244 km. Mamy jedną pługo-piaskarkę i jednego człowieka. Nie jest to prosty temat, dlatego nie 
będziemy pracować na drogach powiatowych, chyba, że będzie jakaś awaryjna sytuacja. Miałem 
informację od dyrektora Zarządu Dróg, że w całej gminie to błoto pośniegowe właśnie w tym czasie 
było zabrane. Wysoka Rado, nasze dyskusje na pewno coś poprawią, po to są odważne dyskusje. Nie 
trzeba się bać skrytykować, powiedzieć. Dzisiejszy ranek jest już tego przykładem.  
Radny P. Jaros: 
Mówił Pan, że wczoraj mieliście rozmowy z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 
odśnieżania dróg powiatowych i chodników powiatowych. Co tam ustaliliście? 
Pan Burmistrz: 
Na tym spotkaniu, nie ustaliliśmy  na razie partycypacji. Dyrektor powiedział, że na początku stycznia 
spotka się z prezesem Jarzyńskim. Poprosiłem, żeby chociaż jakaś kwota była zapłacona, za to, jak 
wyjeżdża na posypywanie, szczególnie chodników. Drogi muszą sami załatwić. Powiedział, że jest 
pełen monitoring tego co się dzieje z wyprzedzeniem, śledzeniem pogody itd. Powiedział, że jak nasze 
służby widzą, ze jest coś nie tak, to jest dyżur 24h w obwodzie, żeby dzwonić i interweniować do 
Wodzisławia.   
Radny P. Jaros: 
Tak podsumowując, tych dni w roku takich śliskich, bardzo mroźnych mamy około 30. Prognozy 
pogody są wiadome już z tygodniowym wyprzedzeniem i na 100% w większości przypadków się 
pokrywają. Popieram całkowicie co powiedział radny Rafał, tak rozplanować na kilka dni trasę, żeby ta 
praca odbywała się w trybie ciągłym.  
Pan Burmistrz: 
Na miarę możliwości tak trzeba zrobić, jak mówicie.  
Radny J. Wiencek: 
Nawet najbogatsze państwa na świecie mają problemy z takim sytuacjami. Nieraz jest to 
nieprzewidywalne. Jak najbardziej popieram to, żeby zrobić wszystko, żeby opanować to do maksimum. 
W styczniu pewnie będzie sesja, jakieś komisje wspólne. Może poprosimy prezesa, żeby przedstawił 
sytuacje kadrową. My tutaj mamy dużo roszczeń tylko, jeżeli oni tam mają mało kierowców i mają tyle 
kilometrów do przejechania to zaraz ktoś może si doczepić prawnie do tego, że nie może. Będziemy 
wtedy wiedzieli wszyscy, będziemy znali sytuacje kadrową. I może wtedy w tym kierunku iść, żeby 
pomóc. Jeżeli chcemy, że oni to wszystko utrzymywali to muszą mieć więcej pieniędzy. To jest nasza 
spółka i musimy zareagować.  
Radny J. Jaworski: 
W październiku jako Komisja Budżetu zadaliśmy panu Jarzyńskiemu pytanie, jak jest przygotowany do 
zimy. Otrzymaliśmy informację, że ma 150 ton piasku, 50 ton soli, jest zapas z zeszłego roku mieszkanki 
piaskowo-solnej, sprzęt: pługo-piaskarka, 2 szt. ciągnika rolniczego z pługami czołowymi, koparko-
ładowarka, rozstawionych 40 sztuk pojemników na sól i piach, ciągnik małej mocy z pługiem 



czołowym, dmuchawa ręczna, w razie potrzeby 5 pracowników do prac ręcznych. Ale czy ma ludzi do 
obsługi tego sprzętu to nie wiem. Tu jest 6 maszyn do obsługi. 
Radny R. Dębicki: 
W sprawozdaniu jest napisane, że w dyspozycji jest tylko jedna pługo-piaskarka, co znacznie utrudnia 
łagodzenie skutków zimy.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Pytają mieszkańcy o studium. Podejmowaliśmy 3 uchwały, tj. 2 pod 
farmy i 1 ogólną. Jak to wygląda, na jakim etapie i kiedy będzie wyłożenie takiego studium?  
Pan Burmistrz: 
W tej chwili zostały rozesłane do ponad 30 instytucji o uzgodnienie. Myślę, że w ciągu 3-4 miesięcy 
powinniśmy przystępować do uchwalenia. To jest wyłożenie na 21 dni, potem musi być dyskusja 
publiczna, wniesienie uwag, poprawek. Wcześniej na pewno nie.  
Radny J. Chmielarski: 
A te pozostałe, które były indywidualnie? 
Pan Burmistrz: 
To jest ta sama procedura, praktycznie równolegle.  
Radny J. Chmielarski: 
Mam jeszcze jedno pytanie. 30 listopada Fundacja „Camposfera” rozwiązała umowę z Gminą. Ile lat 
oni dzierżawili tą szkołę, ten plac od Gminy? 
Pan Burmistrz: 
Chyba 6 lat. 
Radny J. Chmielarski: 
Ile Gmina osiągnęła dochodu przez tą dzierżawę dla tej „Camposfery”? Ile otrzymaliśmy dochodu przez 
te 6 lat? Ile wpłynęło do budżetu Gmina za dzierżawę? 
Pan Burmistrz: 
Byli zwalniani z opłat. Była to taka typowa działalność wolontariuszy. W zdecydowanej większości byli 
zwalniani z opłat.  
Radny A. Stępień: 
Ludzie odśnieżyli chodnik, jechał pług po drodze powiatowej i całe to błoto pośniegowe wrzucił na 
chodnik. Ci kierowcy powinni być jakoś przeszkoleni, żeby jechać trochę wolniej. Dobrze, ze była 
temperatura dodatnia i to wszystko stopniało.  
Radny J. Strzelec: 
W Sędziszowie kto odśnieża drogi powiatowe?  
Pan Burmistrz: 
Zarząd Dróg Powiatowych.  
Radny J. Strzelec: 
A chodniki? 
Pan Burmistrz: 
Utrzymuje Zakład Usług Komunalnych. Nie powinien, ale nie ma wyjścia.  
Radny J. Strzelec: 
I czym on ma to zrobić? Te chodniki, które powstały w Sołectwach to kto ma odśnieżać? 
Pan Burmistrz: 
Mieszkańcy. Podstawowym obowiązkiem każdego z nas jest dbanie, jeśli chodnik przylega 
bezpośrednio do posesji to mamy obowiązek ten chodnik odśnieżyć.  
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę o 10:30.  
 
Po przerwie o 10:47 stawili się jak dotychczas.  
 
Ad. 7  
Pani Skarbnik: 
Chciałabym się odnieść w sprawie „Camposfery”. Z dzierżawy nie wpłynęły żadne pieniądze, ale 
„Camposfera” wpłaciła podatek od nieruchomości od 2013 r. 25.000 zł i 1600 zł podatek rolny.  
 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2021 – 2032. 



Brak pytań. 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/353/2021 
Ad. 8 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/354/2021 
 
Ad. 9 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2022 – 2032. 
Brak pytań. 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/355/2021 
 
Ad. 10 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sędziszów na 2022 
rok.  
 
Radny Jarosław Jaworski jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 
opinię w sprawie projektu budżetu na 2022 r.  
 
Pani Skarbnik przedstawiła opinię RIO o projekcie uchwały budżetowej oraz o prognozie długu. 
 
Pan Przewodniczący: 
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2022 rok.  
Radna B. Wójcik: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Burmistrzu postanowiłam po raz kolejny zwrócić się do 
Rady o pomoc. Składam wniosek o zabezpieczenie środków w budżecie Gminy Sędziszów na rok 2022 
na zakup monitoringu wewnątrz Przedszkola Samorządowego w Sędziszowie z możliwością 
odtwarzania obrazu i głosu. Uważam, że jest niezbędny, bo najważniejsze jest bezpieczeństwo dzieci. 
Nagrania odtwarzane byłyby w sytuacjach wyjątkowych, gdy zdarzy się wypadek lub gdy zgłoszone są 
sytuacje, które trzeba szybko wyjaśnić. Proszę radnych o rozwagę. Dużo rozmawialiśmy na ten temat. 
Naprawdę uważam, że to jest niezbędny zakup, żeby właściwie ta jednostka funkcjonowała. Dziękuję.  
Pan Burmistrz: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja już na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
informowałem o zasadach kiedy można zainstalować monitoring. Wysoka Rado, wprowadzając teraz  
wydatek nie do określenia, bo nie wiemy ile może kosztować, trzeba podać źródło, należy podać jakie 
zadanie musi być zmniejszone i kosztem czego. I to ze względów proceduralnych. Wysoka Rado zmian 
w budżecie możemy dokonywać na każdej sesji. Żeby zainstalować monitoring w placówce oświatowej 
i w placówce wychowawczej, o tym mówi art. 108a prawa oświatowego oraz szerokie orzecznictwo, co 
musi być spełnione według aktualnych przepisów. Jeżeli jest to niezbędne dla bezpieczeństwa dzieci i 
pracowników lub ochrony mienia, dyrektor placówki w uzgodnieniu z organem prowadzącym oraz po 
przeprowadzeniu konsultacji z Radą Pedagogiczną, Radą Rodziców i Samorządem Uczniowskim może 
wprowadzić monitoring wizyjny. Co do zasady zakazane jest stosowanie monitoringu w 
pomieszczeniach, w których odbywają się m.in. zajęcia dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze. 
Zakaz ten nie ma jednak charakteru bezwzględnego. Dopuszcza się instalowanie monitoringu w/w 
pomieszczeniach, jednak tylko wówczas jeśli spełnione są jednocześnie następujące warunki:  
1. stosowanie monitoringu w wymienionych pomieszczeniach jest niezbędne ze względu na istniejące 
zagrożenie dla bezpieczeństwa uczniów, pracowników lub ochrony mienia. 
2. stosowanie monitoringu w wymienionych pomieszczeniach nie naruszy godności oraz innych dóbr 
osobistych uczniów, pracowników i innych osób, a w szczególności zostaną zastosowane techniki 
uniemożliwiające rozpoznanie przebywających w tych pomieszczeniach osób.  
Wysoka Rado, po pierwsze na to musi być zgoda wszystkich rodziców. Muszą być pełne konsultacje. 
Rozmawiałem z przedstawicielami Rady Rodziców i oni nie byli za tym, żeby w salach tam gdzie 
odbywają się zajęcia dzieci było monitorowane cały czas. Musimy dokonać głębokiej analizy. Zrobić 
dokładne oszacowanie kosztów. Jest również ustawa o ochronie danych osobowych.  



Uważam, że jest to za wczesny wniosek . Po pełnym rozpoznaniu jakieś kroki podejmiemy. Jeżeli 
rodzice nie będą mieli woli, żeby był monitoring to my go bez ich zgody nie założymy. Musimy działać 
racjonalnie, z zachowaniem wszystkich przepisów prawa.  
Radna B. Wójcik: 
Panie Burmistrzu ja rozumiem, ze procedura musi być przeprowadzona. Ale dlaczego mamy nie założyć 
dziś, nie zabezpieczyć środków w budżecie? A dlaczego tylko Rada Rodziców? Idźmy szerzej. Ogłośmy 
na internecie petycję. Niech przyszli rodzice się wypowiedzą. Ci rodzice za chwilę odejdą i ich już nie 
będzie dotyczył problem. Pan Burmistrz twierdzi, że nie znamy jeszcze kwoty. To jest nieprawda. 
Zostało wysłane zaproszenie do przedsiębiorcy. Przedsiębiorca wycenił 100.000 zł brutto. Z Urzędu 
wyszło zaproszenie.  
Panie Burmistrzu finansowanie można wziąć z mojego okręgu.  
Panie Burmistrzu, jeżeli nie wpłynęły te pisma to ja też bym nie wiedziała czy to jest zbędne czy 
niezbędne. Niezbędny jest monitoring, żeby zabezpieczyć bezpieczeństwo dzieci. I to nie będziemy 
chronić dzieci przed rodzicami tylko przed dyrekcją, przed przedszkolankami. Tu jest problem. Tu 
trzeba się przychylić do tego mojego wniosku. Nie zacieniać twarzy, musimy wiedzieć, która 
nauczycielka będzie to wypowiadać. Boimy się tego, że jak monitoring będzie na salach to poznamy 
zasady zabaw „w słupa”, „w ciszę”? Zagrożenie jest. Nie boję się tego powiedzieć. To nie jest moje 
życzenie, ja nie chcę być na chwilę dobra. Chcę żeby wszystkie dzieci były bezpieczne. A radni niech 
podejmą decyzję.  
Panie Burmistrzu nie można obojętnie przechodzić koło tych słów, które wypowiadają rodzice. 
Rozmawialiśmy z rodzicami, są nagrani, jest protokół. To nie jest zmyślone. Nawet sama pani Dyrektor 
przyznała, że niektóre sytuacje się zdarzyły.  Niektórych próbowała zaprzeczyć, ale nie może zaprzeczyć 
tego, ze dziecko wyszło z przedszkola i chodziło po placu zabaw. Dbajmy o przedszkole. Liczy się 
bezpieczeństwo dzieci.  
Pani Mecenas Ewa Dąbrowska: 
Z całą pewnością monitoring nie może monitorować, nie służy i nie jest jego celem monitorowanie 
pracowników. Na ten monitoring należy przeprowadzić szczegółową procedurę. Inspektor ochrony 
danych osobowych nad dana placówka musi przeprowadzić ocenę zagrożenia. Ta ocena zagrożenia 
musi być poddana pod obrady Rady Rodziców dzieci, które są aktualnie w placówce. Petycja rodziców, 
którzy potencjalnie mogą wysłać dziecko do danej placówki, ona nie będzie miała istotnego znaczenia, 
ponieważ będziemy przetwarzać dane osobowe dzieci, czyli wizerunek dzieci, które są w tym okresie 
w placówce. Może być tak, że jedna sala będzie monitorowana, bo rodzice wyrażą na to zgodę, a część 
rodziców powie, że nie chce monitorowania. I wtedy tego monitoringu być nie może. Na pewno muszą 
się wypowiadać rodzice, Rada Rodziców i rodzice dzieci, które są w tym okresie w danej placówce. 
Uważam za skandal rzeczywiście, że dziecko opuściło placówkę, zabawy w ciszę itd. Powinny być tutaj 
wyciągnięte jakieś środki dyscyplinarne wobec pracowników, a nie monitoring. Pamiętajmy o tym, że 
monitoring jest wizyjny. My nie mamy prawa nagrywać dźwięku. Chyba, że absolutnie wszyscy rodzice 
wyrażą na to zgodę, ze będzie nagrywany dźwięk.  
Radna B. Wójcik: 
Ale w Żłobku jest. 
Pani Mecenas Ewa Dąbrowska: 
To musieli rodzice wyrazić na to zgodę.  
Wydaje mi się, że to nie monitoring będzie ratował sytuację.  
Radna B. Wójcik: 
Co możemy więcej? 
Pan Burmistrz: 
Szanowni Państwo. Jest problem, który należy rozwiązać. Jako organ nie możemy kierować się 
emocjami. Musimy kierować się przepisami prawa, postępowania itd. Wystąpiliśmy już do Kuratorium 
Oświaty z prośbą o pomoc, o współpracę, bo ten problem musi być rozwiązany przez organ nadzoru. 
Musi być sprawdzony, skontrolowany i wyciągnięte wnioski skierowane do nas. Na pewno będzie 
ogłoszony konkurs w Przedszkolu, pewnie w maju.  
Wyszło zapytanie cenowe z Gminy co i ile ma kosztować, bez mojej wiedzy. Nie wiem skąd to wyszło. 
Radna B. Wójcik: 
Mam e-maila na służbowej poczcie.  
 



Pan Burmistrz: 
Nie wiem skąd to się wzięło, znając procedury urzędnicze, jakie musimy wykonać. Przecież nikt nie 
mówi, ze tego monitoringu docelowo nie będzie. Jeśli będzie stanowisko wszystkich rodziców, jeśli 
udowodnimy to rzeczywiste zagrożenie będzie można ten monitoring po jakimś czasie zrobić. Czy ten 
kto robił to szacowanie wiedział jakie są instrumenty techniczne, czy ten ktoś wiedział jakie są przepisy 
art. 108 i orzecznictwo w tym zakresie, ustawa o systemie oświaty. No chyba nie. To jest zrobione 
pewnie w dobrej wierze, ale nie tak jak powinno być. Mamy na to czas. Jeśli będzie zgoda rodziców, 
jeśli będą dopełnione wszystkie warunki. Nie po to remontujemy, wykładamy duże pieniądze, 
zapewniając bezpieczeństwo dzieciom w różnym względzie. Z wypowiedzi radnej teraz wygląda, że 
ktoś chce, a Urząd i Burmistrz nie chce. 
Radna B. Wójcik: 
Panie Burmistrzu nie znałam sytuacji. To podobno nie trwa od tych wakacji. Dlatego napisałam 
wniosek, nie został on przyjęty do budżetu. Napisałam interpelację, też nie została przyjęta. Dlatego 
dzisiaj kolejny raz składam wniosek.  
Z tego kolejnego pisma, które otrzymaliśmy, wynika, że my o wszystkim wiedzieliśmy co się dzieje w 
Przedszkolu. Ale ja akurat nie wiedziałam co się dzieje, bo nie mam tam wnuczka w Przedszkolu. A 
podobno ten proceder trwa od lat.   
Pan Burmistrz: 
Bardzo dobrze, ze tak głęboko zajęła się tą sprawą Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Dzisiaj zajmie 
się tym jeszcze Rada. Ale myślę, że organem kompetentnym do wyciągnięcia odpowiednich wniosków  
jest Kuratorium Oświaty. Monitoring nie uzdrowi sytuacji.  
Pan Przewodniczący: 
Uważam, że to co Pan Burmistrz powiedział i to co wszyscy wiemy, a o których rzeczach dowiedziałem 
się jeszcze wczoraj i jestem za tym, żeby tą sprawę w Przedszkolu jak najszybciej rozwiązać. Panie 
Burmistrzu nie czekałbym nawet do konkursu. I mówię to z pełną odpowiedzialnością. Ja dużo rzeczy 
słyszę, dowiaduję się, ale jeżeli mówi mi to osoba bardzo zaufana to skóra cierpnie.  
Jestem za monitoringiem tylko w takich procedurach jak Pan Burmistrz przedstawił. Muszą być 
procedury podjęte i dopiero wtedy możemy go założyć.    
Jeżeli chodzi o budżet to w ciągu całego roku były zmiany. I uważam, że jeżeli faktycznie jest to około 
100.000 zł i będzie to wszystko zgodnie załatwione z procedurami to będzie wtedy temat załatwiony.  
Czy Pani podtrzymuje ten wniosek? 
Radna B. Wójcik: 
Tak. Można z mojego okręgu zabrać środki.  
Pan Burmistrz: 
Szanowni Państwo, ale zawsze jest podział wolnych środków, koniec marca. Na pewno jakieś zostaną.  
Radny J. Strzelec: 
Jest na pisane, że musi być 100% rodziców. Gdzie są takie przepisy, że przy urnach wyborczych, czy 
na jakichś innych zebraniach musi być 100%. W jakie instytucji? Nie ma. Według mnie w tym miejscu 
sprawa się zamyka.  
Radny J. Wiencek: 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Myślę, że problem musi się rozstrzygnąć inaczej. Dużo jest 
dzisiaj powiedziane na ten temat. Jeżeli zostanie to jakby dopięte, te sprawy formalne, to nikt się nie 
wstrzyma przed zagłosowaniem, żeby ten monitoring tam załączyć. Dajmy się prawu zająć tą sprawą. 
Myślę, że tam musi być świadomość ludzka, tam człowiek, który tam dowodzi musi być człowiekiem. 
Musi być odpowiedzialny za to co robi. Tam powierzamy swoje dzieci. Tam się kształtują te dzieci. 
Później mówimy o problemach w szkole, ale skądś to się bierze. Mówimy, że rodzina jest najważniejszą 
komórką i rodzina musi działać, ale dalej powierzamy żłobku, przedszkole. Tam musimy zwrócić na to 
uwagę, ale nie jesteśmy tutaj sędziami. Dostaliśmy tą informację, na wspólnych komisjach 
dyskutowaliśmy. Jeżeli spełnimy te wszystkie wymogi proceduralne to każdy na pewno podniesie za 
tym rękę. A tych zmian w budżecie będzie na pewno.  
Pan Przewodniczący: 
Czy pootrzymuje Pani wniosek? Czy zapis tylko do protokołu? 
Radna B. Wójcik: 
Panie Przewodniczący, mogłabym zrezygnować, ale przychyliłabym się do pana słów, żeby nie czekać 
do maja z ogłoszeniem konkursu.  



 
Pan Przewodniczący: 
Ja takiego wniosku nie składałem. Tylko powiedziałem. Nie cofam się z wypowiedzi.  
Radna B. Wójcik: 
To by było najlepsze rozwiązanie. Kiedy ponownie będziemy głosować ten wniosek? Bo znając życie 
to może się naprawdę długo, długo odwlec. Ja też będę zbierać podpisy pod petycją, żeby rodzice mogli 
się wypowiedzieć, którzy będą posyłać dzieci od września. I ona się na pewno przyda, bo do września 
to się nie rozstrzygnie. Kiedy będę mogła ponownie wnioskować o monitoring?  
Pan Burmistrz: 
Ma się tym zająć Przedszkole. Każdy rodzic ma się wypowiedzieć. To wszystko musimy 
przeanalizować, popytać, jak to można prawnie zrobić. Natomiast rodzice muszą się wypowiedzieć i to 
będzie dla nas główna podstawa, żeby dalej dyskutować. Myślę, ze najdalej na sesji marcowej będziemy 
mieli dokładne rozpoznanie. I wtedy na sesji marcowej będzie podział wolnych środków i wtedy 
stawiamy temat, pokazujemy czarno na białym.  
Radna B. Wójcik: 
Dobrze, przychylam się do tego. Odłóżmy ten mój wniosek do sesji marcowej.  
Pan Przewodniczący: 
Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w sprawie uchwały budżetowej? 
 
Brak pytań. 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/356/2021 
 
Pan Burmistrz: 
Dziękujemy Wysoka Rado za przyjęcie tego budżetu. Jest to trudny budżet. Przyrzekamy z Panią 
Skarbnik, że będziemy konsultować wszelkie sprawy, które się będą pojawiać. Bardzo dziękujemy i 
deklarujemy współpracę.  
 
Ad. 11  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od 
innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 
 
Radny J. Strzelec: 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Pan Burmistrz rozochocił niektóre 
podmioty umarzaniem tych podatków.  Ja się pytam teraz, jak to jest. Wczasy są 2 razy w roku albo nie. 
Pole jest w dzierżawie, ktoś gdzieś mieszka, nie ma. Jak Pan to widzi? Jak umorzyć wszystkim, czy 
jednostkowo? Albo umarzamy albo nie.  
Pan Burmistrz: 
To są opłaty od domków letniskowych, całoroczne. Jedna opłata na cały rok. 191 zł na 12 miesięcy. 
Nikt nie mówił tutaj o umarzaniu tych kwot. To się odnosiło do terenów niezamieszkałych czyli 
wszystkich zakładów pracy, instytucji. A chodziło mi o grupę, gdzie jest obowiązek posiadaniu 5 koszy 
na różne frakcje i zapłaty za te kosze. To jest osobny temat. To nie jest to. Jeśli ktoś zwróci się z taką 
prośbą to wtedy będzie to rozpatrywane. Nigdy nie mówiłem o domkach letniskowych.  
Radny J. Jaworski: 
Płaci jeżeli mieszka na terenie naszej gminy.  
Chciał bym zgłosić do Pana Burmistrza, żeby w nakazach podatkowych wystosować do tych ludzi, 
którzy potencjalnie mają tutaj te domki letniskowe, czy on faktycznie z tego korzysta i czy złożył 
deklarację. Złoży deklarację na 2 miesiące, na okres letni lub zapłaci za cały rok, jak przyjeżdża częściej. 
Ale oni nawet o tym nie wiedzą, że trzeba coś takie złożyć. Nikt nie wertuje prawa miejscowego. Trzeba 
im dać taką informację.  
Pan Burmistrz: 
U nas płaci opłatę 191 zł na cały rok. Nieważne ile jest.  
Radny J. Jaworski: 
Ale jak przyjeżdża tylko na 2 miesiące?  
Pan Burmistrz: 



To tam się wyrejestrowuje. 
Radny J. Jaworski: 
Prosiłbym, żeby przy nakazach płatniczych podatku zostawić taką informację.  
Radny J. Wiencek: 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Chciałbym odnieść się jeszcze do tych umorzeń. Na 
wspólnych komisjach Pan Burmistrz powiedział, że to dotyczy tylko przedsiębiorstw. Jest obawa, że 
oni nie wyprodukują tyle. Zgadza się, niektórzy nie wyprodukują. A co będzie, gdy tej produkcji będzie 
więcej w miesiącu, a harmonogram jest inaczej ustawiony? W podobnym przypadku będzie chyba 
Sefako, gdzie te harmonogramy wywozu chyba będziecie musieli jakoś skorygować. Tam będzie więcej 
śmieci i tam raz czy dwa razy w miesiącu nie da rady. Na pewno będziemy tutaj występować i będziemy 
chcieli tej pomocy, żeby nie okazało się, ze mamy za mało pojemników i śmieci robimy u siebie. Dlatego 
musi to być też systematycznie odbierane i musi to też być uwzględnione w harmonogramach. 
Pan Burmistrz: 
Na pewno każda instytucja deklaruje, tzn. to minimum 5 razy 120 musi być. Każda instytucja w 
zależności ile śmieci produkuje ma zadeklarować tak, żeby jej tych koszy wystarczyło. I za to będzie 
płacić. A naszym obowiązkiem jest tak dostosować do przedsiębiorcy, żeby jemu to nie zalegało.  
Radny J. Chmielarski: 
Zmieniła się ustawa. Te firmy, które mają swoje te kosze muszą podpisywać umowę z Gminą? Czy 
mogą bezpośrednio? 
Pan Burmistrz: 
Do końca tego naszego kontraktu, który mamy nie mogą się w tej chwili wycofać. Przy następnym 
rozdaniu będą się mogły wycofywać. My powinniśmy robić wszystko, żeby z naszego systemu firmy 
się nie wycofywały. Wiemy co się dzieje w gminach, które nie objęły terenów niezamieszkałych to ilość 
odpadów tych, za które ludzie płacą indywidualnie automatycznie się podwaja. I to są obciążani ludzie, 
a jak brakuje to budżety poszczególnych gmin. Musimy tutaj głęboką analizę przeprowadzić wspólnie 
z Radą, z Komisjami. Przygotujemy propozycję przez wydział RDG. 
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu, a jak sprawa cmentarzy? To jest całkowicie uporządkowany temat? 
Pan Burmistrz: 
Wysoka Rado, oczywiście cmentarze pozostają tak jak było. Nic nie zmienialiśmy. Każda parafia ma 
obowiązek mieć podpisaną umowę na odbiór i zagospodarowanie indywidualnie z firmami.  
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/357/2021 
 
Ad. 12  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania   Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok.  
 
Brak pytań.  
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/358/2021 
 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej oraz 
stały Komisji Rady na 2022 rok.  
 
Brak pytań.  
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XL/359/2021 
 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na 
Przedszkole Samorządowe w Sędziszowie. 
 
Radny R. Dębicki: 
Tak jak Pan Przewodniczący wspomniał, to było omawiane i dyskutowane na Komisjach wspólnych. 
Niemniej jednak coraz większa ilość tych skarg i ich jakość merytoryczna i treść jak i również tak skarga 



wymaga szerszego nurtu informacyjnego dla społeczeństwa, które bez wątpienia tą sesję ogląda lub 
będzie oglądać. Wpłynęła skarga na działalność Przedszkola Samorządowego, przede wszystkim 
dotycząca nieprawidłowej opieki nad dziećmi, samowolnego opuszczania placówki, przemocy fizycznej 
i kilku jeszcze innych rzeczy. Skarga była anonimowa. Mimo wszystko interpretacja prawna, którą 
otrzymała Komisja jest taka, że w tej kwestii Komisja miała prawo i powinna zająć się rozpatrywaniem 
takiej skargi. Szanowni Państwo, którzy oglądacie tą sesję, bardzo proszę o to, że jeżeli piszecie skargi 
to pisać je w sposób przemyślany i merytoryczny, bo zdarzają się i wpływają do nas skargi, które nie 
zostaną rozpatrzone. Nie dlatego, że ktoś chce cokolwiek zamieść pod dywan czy jest jakaś niechęć do 
rozpatrywania. Ale tylko i wyłącznie dlatego, że Komisja ma pewne kompetencje, które nadane są 
poprzez akty normatywne, ustawy i Statut Gminy i po prostu pewnych skarg rozpatrywać nie może. Nie 
można rozpatrywać skarg, które nie są w kompetencjach Rady Miejskiej. Jeżeli chodzi o tą skargę jak i 
również o te inne skargi, chcę Państwa zapewnić, że zarówno ja jak i cała Komisja do każdej tej skargi 
podchodzi całkowicie bezstronnie i w celu najlepszego załatwienia sprawy. Staram się, żeby ta 
rekomendacja dla Rady Miejskiej była jednogłośna, bo to oznacza, ze zostało to wypracowane w miarę 
dobrze i skutecznie. Tak też było w tej sprawie. Jest to dobry znak, ze obywatele ufają na tyle Radzie 
Miejskiej i naszemu podmiotowi, że kierują do nas jakieś swoje problemy, nieścisłości, wnioski, petycje. 
Moim zdaniem to cieszy, bo zawiązuje ten kontakt między Radą Miejską a społeczeństwem. Niemniej 
jednak jeszcze raz zwracam się o przemyślane pisma i raczej nie anonimowe, chyba, że sprawa 
naprawdę dotyczy wykroczeń z kodeksu karnego bądź podobnych, bo w niektórych przypadkach 
Komisja, a później Rada takich skarg rozpatrzyć nie może. Intencją Komisji, która sporządziła 
rekomendację dla Rady Miejskiej było wypracowanie takiej sytuacji, w której nigdy więcej w 
Przedszkolu taka sytuacja się nie powtórzy. Dlatego też skierowaliśmy do Pana Burmistrza takie 
zobowiązanie o przeprowadzenie kontroli z Kuratorium Oświaty, mając nadzieję, że to będzie początek 
tej machiny, która uzdrowi tą sytuację. Na koniec chciałbym przestrzec Państwa przed takim 
podejściem, jeżeli chodzi o ten monitoring w Przedszkolu, bo monitoring nie może być batem na 
pedagoga. To oznaczałoby, że my robimy coś źle, bo zatrudniamy ludzi na których sami zakładamy 
jeszcze bat. Monitoring, jeżeli powstanie powinien być pomocą dla pedagogów, którzy wypełniają 
swoja funkcję w bardzo dobry sposób. Dziękuję. 
Radny P. Jaros: 
Zgadzam się z tym projektem, podstawa prawda jest. Brakuje mi tylko tutaj parafki Pani Mecenas. Czy 
Pani mecenas całkowicie ręczy za projekt tej uchwały, że nie zostanie tutaj uchylona przez biuro prawne 
Wojewody?  
Pani Mecenas Ewa Dąbrowska: 
Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez mecenasa Ziembę, nie przeze mnie. Zgadzam się z 
treścią, mimo że rzeczywiście skargi anonimowe co do zasady nie powinny być rozpoznawane, mamy 
takie uprawnienie zostawić takie skargi bez rozpoznania, bo nie wiemy komu odpowiedzieć. Ale w 
sytuacji jaka została zasygnalizowana w tej skardze anonimowej, ze względu na niezwykle ważny 
interes, tej skardze został nadany bieg. Sytuacje opisane w skardze w mojej ocenie noszą znamiona 
przestępstw, z zaznaczeniem, że organ administracji samorządowej w przypadku kiedy dowie się o 
popełnieniu przestępstwa jest zobowiązany przekazać tą wiadomość do prokuratury celem wszczęcia 
postępowania wyjaśniającego, ale dotyczy to tylko i wyłącznie przestępstw ściganych z urzędu. 
Przestępstwa naruszenia nietykalności cielesnej, niedopełnienie obowiązku przez funkcjonariusza jakim 
jest tutaj dyrektorka są ścigane na wniosek pokrzywdzonego. W moim przekonaniu, rodzice powinni w 
tym przypadku złożyć zawiadomienie do prokuratury. Rada tego zrobić nie może.  
Radny R. Dębicki: 
Intencją Komisji jak i Rady, formułując tą uchwałę było to, że ta kontrola z Kuratorium będzie miała 
taki skuteczny i szeroki zasięg,  że być może odpowiedzialność, o której Pani wspominała, zaistnieje. Z 
moich wiadomości po rozmowie z prawnikiem, Kuratorium w trakcie lub po przeprowadzonym takiej 
kontroli, taki wniosek może złożyć do prokuratury.  
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Ad. 15 
Wolne wnioski i dyskusja.  
 
Radny J. Wiencek: 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, chciałbym zapytać czy ten most, który 
jest tam robiony jest zrobiony w jakimś stopniu, ale chodzi o te znaki tam. Pytają mnie ludzie, którzy 
dojeżdżają stamtąd do pracy czy te znaki muszą zostać przez zimę i do końca tej inwestycji? Bo one 
wprowadzają w błąd ludzi. Ten most w Pawłowicach.  
Pan Burmistrz: 
Nie odpowiem w tej chwili. Wydaje mi się, że skoro projekty organizacji ruchu został wykonany przez 
firmę, która go przedłożyła i był przyjęty z takim oznaczeniem. Teraz trzeba by było znowu zmieniać 
organizację ruchu do czasu zakończenia. Wydział się będzie tym zajmował.  
Radny J. Chmielarski: 
Znaki są już zdjęte. Nie ma ich od tygodnia czasu. Jest tylko zwężenie drogi jednostronne. Objazd jest.  
Radny J. Wiencek: 
Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo.  13 grudnia mieliśmy Komisję Zdrowia na prośbę zakładów 
stomatologicznych. Chodziło o to, że  w trakcie roku została rozwiązana umowa na usługi 
stomatologiczne z dwoma placówkami. Nie zostały te pieniądze przekazane do nas i jesteśmy o te 
pieniądze jakby zubożeni, nasi mieszkańcy, którzy korzystali z tych bezpłatnych porad i innych usług. 
Takie pismo zostało wystosowane do NFZ do Kielc. Ja to pismo mam przed sobą. Jeżeli przyjdzie jakaś 
odpowiedź to proszę żebyśmy tą informację dostali. Czy to pismo otrzymały zainteresowane strony? 
Jeżeli nie to bardzo bym prosił przesłać im e-mailem.  
Kończymy ten rok chciałbym złożyć życzenia dla wszystkich naszych mieszkańców w imieniu Klubu 
Lokalnej Wspólnoty Samorządowej. Na ten Nowy Rok przede wszystkim zdrowia,  wszystkiego co 
najlepsze. Dziękuję. 
Radny W. Tabor: 
Panie Burmistrzu na ostatniej sesji zgłaszałem wniosek w sprawie powołania komisji do reorganizacji 
ruchu przy Domu Weselnym w Gniewięcinie, tam na łuku. Jest to zagrożenie wypadków. Czy zostało 
to przez Gminę potraktowane poważnie, czy zostało wysłane jakieś pismo do ZDP? 
W Starej Pile jest specyficzna droga. Jest wąska, zagęszczenie domów jest bardzo duże. Mieszkańcy 
zwracają się, że jeżeli już posypuje tym piaskiem i solą to niech to zrobi na każdym metrze, a nie tylko 
na podjeździe. To nie jest duży odcinek.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panie Burmistrzu w woli przypomnienia, jadąc dzisiaj na sesję, 
zwróciłem uwagę, że w parku w Pawłowicach mogłaby już wjechać na spokojnie maszyna dopóki 
znowu nie zacznie puszczać zielonych pąków. Bo wtedy jest więcej utrudnień. W tej chwili widać 
wszelkie pnie, korzenie i można zrobić to maszyną w ciągu paru godzin. 
Chciałby prosić o zestaw kamienia na Kucakowie, tam na samym końcu, bo przy odśnieżaniu nie ma 
jak samochód nawracać.  
Szanowni Państwo, również chciałbym złożyć życzenia jakby od pozostałych radnych wszystkiego 
najlepszego w Nowym Roku, wszelkiej pomyślności i dużo zdrowia. Dziękuję.  
Radny A. Stępień: 
Panie Burmistrzu, mam taką prośbę w sprawie tego przystanku w Borszowicach. Jak będzie prowadzona 
ta analiza czy jakaś komisja to żeby powiadomić sołtysa Borszowic i również radnego jak będzie można.  
Radny J. Jaworski: 
Panie Burmistrzu, chodzi o to, ze podobno pan obiecał Szkole nr 2, że klasa pierwsza będzie miała 
nauczyciela wspomagającego, bo liczy 26 dzieci. I tego nauczyciela wspomagającego nie ma. Rodzice 
tych dzieci bardzo o to prosili. Dziękuję.  
Radny S. Fira: 
Zgłaszałem już o lustro w Klimontówku, ale otrzymaliśmy od powiatu odpowiedz negatywną. 
Chciałbym to jeszcze raz zgłosić. Tam była zrobiona wizja samochodu osobowego. Tam jest wieś 
podzielona drogą powiatową na pół. Jak rolnik jedzie ciągnikiem na druga stronę to nie jest w stanie 
widzieć drogi. Osprzęt jest w granicach 3-4 m. Samochód osobowy dojeżdża do linii i jest metr. Osprzęt 



wysuwa się ponad 3 m na drogę powiatową. I tam jest niezbędne lustro, bo już były takie przypadki. 
Będzie pisane odwołanie.  
Radny J. Strzelec: 
Zgłaszałem to już do p. Sekretarz. W Przełaju od nr 50 do końca zrobić porządek w krzakach. Jest trochę 
wiatru i światła nie ma. Jest tak pozarastane świerkami i innymi rzeczami. Bardzo proszę. 
Pan Burmistrz: 
My wystąpiliśmy do Energetyki. 
Radny J. Strzelec: 
Bardzo pana proszę, aby to było zrobione.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Burmistrzu, przy powiatówce z Pawłowic do Łowini, tam są krzaki. Co roku to było wycinane, a 
w tym roku Powiat jakby odpuścił albo zlekceważył. Proszę zgłosić to na piśmie, bo w przyszłym roku 
już urosną porządne krzaki. Mają 1,5 m a urosną 3 m i będzie problem.  
Radna A. Konieczna: 
Panie Burmistrzu, te 20 zł za odśnieżanie to jak to się liczy. Piaskarka posypuje tylko zakręt. To za pusty 
przejazd 20 zł? 
Pan Burmistrz: 
Może źle zostałem zrozumiany. My rozpoznawaliśmy w ZDP, tam był przetarg w zeszłym roku, mają 
umowę na 2 lata. Tam jest zawarte 13 zł netto sam przejazd plus piasek i sól. Hipotetycznie tyle by nas 
kosztowało. Natomiast my dla ZUK-u, bo jest to spółka gdzie my jesteśmy  jednoosobowym 
właścicielem,  nie realizujemy czegoś takiego. Tylko w ramach umowy in-haus oni realizują bardzo 
wiele innych zadań. My stałą kwotę 36.000 zł netto miesięcznie im płacimy.  
Radna A. Konieczna: 
Rozumiem.  
Pan Burmistrz: 
Szanowni Radni, żeby mieć wyobrażenie, w ramach tych 36.000 zł jest odczytam pismo.  
 
W tym miejscu Pan Burmistrz odczytał wszystkie zadania w ramach umowy in-haus.  
Pan Burmistrz: 
To wszystko jest w ramach tych 36.000 zł miesięcznie. Przejeżdża te drogi, proszę sobie policzyć 244 
km dziennie. Niech w zimie będzie 10 takich dni.  
Radna A. Konieczna: 
Ale to też nie ma co liczyć 200 km, bo tą są tylko zakręty i podjazdy.  
Radny J. Jaworski: 
Powiedzcie mi czy te 36.000 zł to są duże pieniądze? Na taki zakres prac.  
Radny K. Prusek: 
Panie Burmistrzu ja jeszcze bym prosił o przypomnienie się do Powiatu o uzupełnienie tych poboczy. 
Rok czasu walcujemy ten temat. Od Swaryszowa w stronę Przełaja. We wtorek był tam wypadek. Gdyby 
te rowy były uzupełnione to gwarantuję, ze nie byłoby tam żadnego wypadku. 
Pan Przewodniczący: 
Żadnej gwarancji niech pan nie daje.  
Radny K. Prusek: 
Jeżeli jest wyrwa na głębokość 30-40 cm, jak ktoś wjedzie na pobocze to już później samochodu nie 
wyprowadzi z poślizgu. Zacznijmy najpierw od podstawowych rzeczy, uzupełnijmy te pobocza, żeby 
było równo.  
Pan Burmistrz: 
Myślę, ze na większość odpowiedziałem. Zapisaliśmy te uwagi.  
Chciałbym podyktować numer do zarządu, by w szczególnych przypadkach dzwonić: stacjonarny: 
41 380 60 30 i komórkowy: 509 610 885.  
Odpowiadając tutaj radnemu Jankowi Strzelcowi to nie mamy jeszcze od PGE żadnej odpowiedzi.  
Radny J. Jaworski: 
Ostatnio miałem interwencje od naszego mieszkańca, ze na stronie internetowej nie ma aktualizacji 
Gazety Sędziszowskiej. Mieszkańcy proszą też o ten folder co był na 30-lecie Miasta Sędziszów, żeby 
też był udostępniony w formie elektronicznej.  
 



 
 
Pan Burmistrz: 
Kto ma życzenie otrzymać ten piękny folder to bardzo proszę się zgłaszać i my będziemy go wydawać. 
Zostawimy 100 sztuk, że było na kolejne lata. Oczywiście na stronie internetowej również go 
umieścimy.  
Pan Przewodniczący: 
Mija kolejny rok naszej pracy, współpracy. Chciałbym podziękować wszystkim za współpracę, ale też 
przeprosić za wszystkie błędy, jakie się pojawiły. A na Nowy Rok chciałbym życzyć wszystkim dużo 
zdrowia, przede wszystkim cierpliwości i wiary, że ten 2022 rok będzie dużo lepszy.  
Mam jeszcze osobistą prośbę, jeżeli ktoś nas słucha i ogląda, odnośnie tych anonimów  to bardzo proszę 
o kontakt i gwarantuję pełną dyskrecję, bo naprawdę nie jestem świadom pewnych rzeczy. Mówię to z 
pełną odpowiedzialnością. Bardzo proszę o kontakt ze mną. Dziękuję serdecznie.  
 
Ad. 16 
Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady XL sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów.  
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała     Sekretarz     Przewodniczył  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


